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 PROTOKÓŁ NR 52/23 
POSIEDZENIA KOMISJI BUDŻETU I GOSPODARKI  

RADY POWIATU W GRYFINIE 
- zdalny tryb obradowania-  

z dnia 26 maja 2023 r. 
 

 
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 10.05 i trwało do godz. 11.20 w trybie zdalnym.  
W posiedzeniu udział wzięło 5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Skarbnik 
Powiatu Jolanta Staruk, Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński oraz naczelnicy. Posiedzenie 
otworzył, stwierdził kworum i posiedzenie w trybie zdalnym obradowania poprowadził 
Przewodniczący Komisji Hubert Andrych. Głównym tematem posiedzenia była analiza  
i opiniowanie projektów uchwał na XLVIII sesję Rady Powiatu w Gryfinie oraz Informacja 
dotycząca realizacji i finansowania zadań z zakresu drogownictwa w 2022 r. oraz bieżące 
analizowanie problemów drogowych. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 52 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie  
- zdalny tryb obradowania - został przedstawiony i stanowi zał. nr 2. 
 
Ad. 3  
Protokół nr 51/23 posiedzenia Komisji Budżetu i Gospodarki, do którego zostały 
uwzględnione uwagi zgłoszone przez Radnego Wojciecha Długoborskiego, został przyjęty 
jednogłośnie (5 za, 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
Ad. 4 Analiza i opiniowanie projektów uchwał na XLVIII sesję Rady Powiatu  
w Gryfinie.  
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień. 
 

I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z realizacji „Programu współpracy Powiatu Gryfińskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego w 2022 roku” (druk nr 1/XLVIII); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  

(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 
 
II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia dotacji  

z przeznaczeniem na realizowane w 2023 roku prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków, położonych na terenie 
powiatu gryfińskiego (druk nr 2/XLVIII); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że w planie na ten rok zabezpieczona została kwota 30 000 zł na udzielenie 
dotacji z przeznaczeniem na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków lub ujętych w gminnej ewidencji zabytków, 
położonych na terenie powiatu gryfińskiego. W ramach ogłoszonego naboru wniosków 
wpłynęły dwa wnioski o udzielenie dotacji, tj. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Chrystusa 
Króla w Witnicy na remont dachu i elewacji kościoła pw. Chrystusa Króla (XIII w.) III etap 
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oraz osoba fizyczna na zabezpieczenie ścian zewnętrznych ruin pałacu w Gądnie, gm. Moryń, 
etap IV. Komisja zapoznała się i szczegółowo przeanalizowała wnioski i ich kosztorysy oraz 
wnioskowane kwoty, zaproponowała udzielenie dotacji po 15 000 zł. Zarząd Powiatu 
zatwierdził zaproponowane przez komisję propozycje. Naczelnik dodała, że w ubiegłym roku 
Parafia Rzymskokatolicka pw. Chrystusa Króla w Witnicy uzyskała również dofinansowanie 
na realizację II etapu ww. zadania w kwocie 20 000,00 zł, gdzie wykorzystano dotację  
w kwocie 12 000,00 zł. Wnioski o datacje opiewały na 30 000 zł, w związku  
z zabezpieczonymi w budżecie środkami wnioskodawcy otrzymają po 15 000 zł. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał o komisję, która oceniała i analizowała wnioski, które 
następnie przedstawiła do zatwierdzenia Zarządowi Powiatu, w następnej kolejności na 
obrady Rady Powiatu. Na jakiej podstawie została powołana ta komisja? 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że jest to uchwała Zarządu Powiatu o powołaniu komisji do rozpatrzenia 
wniosków, a w skład komisji wchodzą Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji  
i Zamówień Publicznych, z głosem doradczym Naczelnik Wydziału Architektury  
i Budownictwa oraz pracownik merytoryczny Wydziału Edukacji. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia Gminie Cedynia 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania pn. „Polsko-
Niemiecka Spartakiada Sportowa” (druk nr 3/XLVIII); 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że przedmiotowy projekt uchwały został przygotowany w związku z tym,  
że Burmistrz Gminy Cedynia zwróciła się z prośbą o wsparcie finansowe w wysokości  
6 000,00 zł na zadanie pn. „Polsko-Niemiecka Spartakiada Sportowa” poprzez sfinansowanie 
wkładu własnego do projektu. Projekt został złożony przez Cedyński Ośrodek Kultury  
i Sportu w całości na zorganizowanie spotkania sportowego dla Stowarzyszenia Emerytów  
i Rencistów Policyjnych Koło nr 17 w Chojnie. Biorąc pod uwagę znaczenie Gminy Cedynia 
dla społeczności całego powiatu, Zarząd Powiatu wnosi pod obrady Rady Powiatu projekt 
uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Gminie Cedynia w kwocie 3 000,00 zł  
z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania z zakresu kultury fizycznej: wkład własny  
do projektu pn. „Polsko-Niemiecka Spartakiada Sportowa”. Impreza odbędzie się 24 czerwca 
2023 r., w trakcie obchodów Dni Cedyni. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta 
Lorenowicz-Bień. Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Z-ca Naczelnika Wydziału 
Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru Właścicielskiego Anna Nikitińska. 
 
IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na sprzedaż w drodze przetargu ograniczonego nieruchomości stanowiącej 
własność Powiatu Gryfińskiego, położonej w obrębie Piaseczno, gmina Banie 
(druk nr 4/XLVIII); 
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Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że Powiat jest właścicielem nieruchomości 
oznaczonej numerem działki 466/2 położonej w obrębie ewidencyjnym Piaseczno, gmina 
Banie. Działka została wydzielona z drogi powiatowej, która nigdy nie była użytkowana, jako 
droga, jest to część zielona, zakrzaczona. Jeden z właścicieli przyległej działki wystąpił o jej 
nabycie, a w związku z tym, że jest tam kilku współwłaścicieli Zarząd proponuje formę 
przetargu ograniczonego i ustalił cenę wywoławczą na kwotę 9 540,00 zł. W celu sprzedaży 
niezbędne jest podjęcie uchwały przez Radę Powiatu.  
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że działka 466/2 jest w ciągu działki drogowej, 
czym ta działka dalej będzie po zakupie przez któregoś z właścicieli działki przyległej? 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że ta działka nie może stanowić 
samodzielnej działki, jedynie może być przeznaczona na poprawę warunków 
zagospodarowania działki przyległej. Zapewne będzie to użytek Bp i teren będzie 
użytkowany, jako zielony. 
 
Radny Wojciech Długoborski zapytał, czy sprzedaż tej działki nie spowoduje żadnych 
komplikacji komunikacyjnych w tym rejonie. 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że nie spowoduje. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie wyrażenia zgody  

na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gryfińskiego, 
położonej w obrębie Daleszewo, gmina Gryfino (druk nr 5/XLVIII); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że nieruchomość niezabudowana oznaczona 
numerem działki 247/24 o pow. 13 779 m2, położona w obrębie ewidencyjnym Daleszewo, 
gmina Gryfino, stanowi własność Powiatu Gryfińskiego i została przeznaczona do sprzedaży. 
Powyższy teren nie jest objęty obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania. 
Zgodnie z zapisami studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego, 
przedmiotowa nieruchomość oznaczona jest jako tereny obsługi komunikacji i usług. Zarząd 
proponuje formę przetargu nieograniczonego, cena wywoławcza została ustalona na kwotę 
750 000,00 zł. Nieruchomość przylega do drogi krajowej przy ul. Gryfińskiej. Powiat posiada 
decyzję o lokalizacji zjazdu publicznego z drogi krajowej nr 31. W celu sprzedaży niezbędne 
jest podjęcie uchwały przez Radę Powiatu.  
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że jest to dosyć duża działka. Jak Powiat stał się 
właścicielem tej działki? Co się działo do tej pory na tej działce? 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że działka od początku stanowiła własność 
powiatu. Powiatowy Zarząd Dróg w Baniach, jak istniał, składował na tym terenie materiały  
z remontu dróg. W momencie, kiedy został zlikwidowany Zarząd Dróg to Powiat przejął 
działkę. 
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Radny Wojciech Długoborski powiedział, że przez 20 lat nic się tam nie działo, po czym 
stwierdzono, że można ją sprzedać? 
 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że cały czas trwała walka o otrzymanie 
decyzji o lokalizacji zjazdu publicznego z drogi krajowej nr 31. Powiat kilkakrotnie 
odwoływał się od decyzji. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie podwyższenia kapitału 

zakładowego Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z o.o. z siedzibą  
w Gryfinie (druk nr 6/XLVIII); 

 
Zastępca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska powiedziała, że uchwałą nr XLIII/313/2022 z dnia  
19 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok  
i uchwałą nr XLVII/351/2023 z dnia 27 kwietnia 2023 r. w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Gryfińskiego na 2023 rok, Rada Powiatu w Gryfinie 
postanowiła o przyznaniu środków finansowych w wysokości 1 000 000,00 zł w celu 
dofinansowania Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” Sp. z.o.o. Spółka zakończyła 2022 
rok stratą w wysokości 5,5 mln zł. Są zaległości z tytułu opłaty bieżących zaległości. 
Propozycja jest żeby zabezpieczyć i dokapitalizować Spółkę poprzez wkład pieniężny  
w wysokości 1 000 000,00 zł - obejmując 10 udziałów po wartości nominalnej 2 500,00 
zł/udział, w kwocie o wartości 25 000,00 zł. Pozostałą kwotę w wysokości 975 000,00 zł 
Powiat wniósłby, jako agio na kapitał zakładowy. W związku z powyższym podjęcie 
niniejszej uchwały jest uzasadnione. 
 
Radny Tomasz Mirakowski zwrócił się do członka Zarządu, dlaczego to robimy, według 
Radnego jest to przedłużenie agonii szpitala, ponieważ w tej chwili takie są kłopoty 
wszystkich szpitali związane ze wzrostem kosztów, a czasem ze złym zarządzaniem. Na 
końcu uzasadnienia jest zapisane, że robimy to po to, żeby szpital się rozwijał, żeby poprzez 
wkład zwiększyły się możliwości rozwojowe szpitala i jego stabilizacji, poprawa wskaźników 
ekonomicznych. Radny tego nie widzi. Po prostu jest to ratunek działalności bieżącej szpitala 
bez perspektyw na to, że będzie stabilizacja. Ten dług, który w tej chwili ma szpital w 
zasadzie to nie jest dług samorządowy to jest dług rządowy. To jest dług pewnych spraw 
ogólnopolskich i dlatego można już założyć, że będą następne miliony złotych w tym roku 
potrzebnych na funkcjonowanie szpitala. Radny pyta członka Zarządu, który widział  
materiały przedstawione przez Prezesa Zarządu Spółki, czym konkretnie on to uzasadnił, jak 
wzrosły koszty ogrzewania, koszty leków? Taki konkretny wniosek powinien był być 
przedstawiony Zarządowi. Czy Państwo to widzieliście? Czy Państwo macie to? 
 
Członek Zarządu Jerzy Zgoda odpowiedział, że oczywiście Zarząd podejmuje wszystkie 
możliwe działania w celu przywrócenia normalnego funkcjonowania szpitala. To nie jest 
łatwe i proste. Odbywają się spotkania na Zarządzie z Prezesem i pracownikami spółki. 
Przedstawiane są kolejne działania szpitala w celu poprawy sytuacji, te bieżące z dnia na 
dzień i te perspektywiczne dotyczące kolejnych miesięcy i roku. Te środki, które 
przekazujemy w drodze uchwały dla spółki to jest jednoznaczna pomoc w sfinansowaniu tych 
bieżących wydatków, które są oraz zaległości, wcześniej czy później do pokrycia. Pomoc jest 
niezbędna. Jeżeli chodzi o koszty funkcjonowania leki czy wynagrodzenia to wszystko jest na 
bieżąco Zarządowi przedstawiane i dyskutujemy na ten temat a działania są podejmowane 
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przez Prezesa, w celu minimalizowania straty. Spotkania są cykliczne i omawiana jest bieżąca 
sytuacja szpitala.  
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że zgoda że trzeba się spotykać, ale od liczby 
odbytych spotkań sytuacja się przecież nie poprawi, a od przekazanych środków finansowych 
może się poprawić. Tak, jak słusznie zauważył Radny T. Mirakowski, być może będą 
potrzebne kolejne środki w naszym budżecie, których przecież nie ma więcej. Trzeba szukać 
możliwości albo ratowania przez Powiat finansowej sytuacji szpitala albo szukania innego 
pomysłu na to. Szpital z tak dużą stratą 5,5 miliona złotych, jak pamięta informowano Radę o 
4 milionach, które urosły aż do poziomu 5,5 miliona. Sytuacja jest dramatyczna. Pamięta, że 
były sugestie, z resztą bardzo słuszne w tamtym okresie, gdy po raz ostatni pan Prezes 
Zarządu Spółki relacjonował sytuację o konieczności wprowadzenia programu naprawczego. 
Czy w tej materii podjęto jakieś decyzje? Czy ten program naprawczy jest przygotowywany i 
czy będzie wdrażany? Sytuacja jest naprawdę trudna, a nie ośmieszajmy się tym 
uzasadnieniem do uchwały mówiącym o jakimś rozwoju. W pierwszej części piszemy o 
kwocie, która pozwoli spółce na utrzymanie płynności finansowej, co jego zdaniem też jest 
złudne przy tak dużej stracie zobowiązania są na pewno o wiele większe, trzeba byłoby to 
zobaczyć, my nie mamy tych dokumentów, nie mamy wglądu w te materiały, jakie tam są 
zaległości już wymagalne, a jakie ewentualnie mogą jeszcze poczekać. Ale milion z budżetu 
Powiatu to jedynie, doraźnie poprawi sytuację, a pozostanie dalsze zadłużenie, które Radny 
podejrzewa, że dalej rośnie w kolejnym roku. Mamy w porządku obrad sesji informację od 
Prezesa, ale wydaje się tutaj, że Zarząd powinien też się określić w jakiś sposób, bo to my 
jesteśmy głównym właścicielem tej spółki. W związku z tym my, jako Powiat powinniśmy 
robić wszystko, aby tę sytuację naprawić i ratować. Smutny to obraz tego, co się dzieje. 
Radny zastanawia się co się takiego wydarzyło, też oczekiwałby wyjaśnień, że po 2021 roku, 
gdzie to zadłużenie było na poziomie pół miliona, nagle na koniec 2022 r. urosło aż do 5,5 
miliona. O kolejne 5 milionów, co się takiego wydarzyło, że ta strata jest aż tak duża? 
 
Członek Zarządu Jerzy Zgoda dodał, że oczywiście program naprawczy został przez Zarząd 
przeanalizowany i na każdym spotkaniu z Prezesem analizowane są postępy w 
poszczególnych punktach. Jeżeli chodzi o różnicę 2021-2022 to było takie samo, jak dla 
Radnego olbrzymie zaskoczenie. Natomiast te relacje fundusz i przede wszystkim 
wynagrodzenia dla personelu to się „rozjechało” strasznie i to jest też jedna z przyczyn. I te 
wahania. A już w 2021 byliśmy zadowoleni, że było minimalne zadłużenie, że funkcjonuje 
szpital i jest szansa po prostu na normalność w tej dziedzinie. Niestety rzeczywistość jest 
okrutna. Naprawdę cały czas są podejmowane działania.  
 
Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że jest to pieniądz publiczny, dlatego nie należy się 
dziwić, że przyglądamy się temu dokładnie. Radny jest bardzo zdziwiony odpowiedzią Pana 
Prezesa na jego zapytanie związane z ilością wykonywanych zabiegów chirurgicznych. 
Dostał odpowiedź, że chirurdzy są zatrudnieni w szpitalu. To jest niepoważne. Również 
przypomina sobie, że pod koniec ubiegłego roku pan Prezes wstawił ręczne wyliczenie 
kosztów, co też nie powinno mieć miejsca. Radny oczekuje, że na sesji będą bliższe  
i dokładniejsze dane skąd wynika takie funkcjonowanie naszego szpitala? Jak wyglądają w tej 
chwili zabiegi operacyjne, ile tych zabiegów jest w poszczególnych miesiącach? Radny dostał 
taką informację, że jest ich bardzo mało. Radny prosi to jeszcze raz na sesję przygotować  
z większym uzasadnieniem dotyczącym obecnego, tegorocznego funkcjonowania. Radny jest 
przekonany, że pan Prezes już za kilka miesięcy wystąpi o następne pieniądze. Może być 
spółka w 100% powiatu, ale to nie zwolni nas od troski nad znacznie rosnącymi kosztami, bo 
skończy się to zamknięciem szpitala. Nie mamy już oddziału ginekologicznego, chirurgia 
ponoć szczątkowo działa. I jest interna, być może o to chodzi, żeby ten szpital przestał istnieć, 
on nie wie, dlaczego i prosi o dokładniejsze informacje na sesji. Na razie zastanawia się jak 
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głosować przeciwko albo się wstrzyma. Radny wie, że ma obowiązek dokładnego przyjrzenia 
się tym instytucjom, które proszą o pieniądz publiczny. 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt  
(4 za; 0 przeciw, 1 wstrz. się). 

 
Posiedzenie opuściła Z-ca Naczelnika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Nadzoru 
Właścicielskiego Anna Nikitińska. 
 

VII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  
na 2023 rok (druk nr 7/XLVIII); 

 
Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że przedmiotem projektu uchwały są 
zmiany budżetu w związku ze złożonymi wnioskami. W związku z wnioskiem Dyrektora 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chojnie zwiększa się plan dochodów  
i wydatków jednostki o kwotę 1 250,00 zł z przeznaczeniem na zabezpieczenie wkładu 
własnego (20%), pokryty przez rodziców dzieci biorących udział w wycieczkach w ramach 
przedsięwzięcia pn. „Poznaj Polskę” realizowanego na podstawie porozumienia  
z Ministerstwem Edukacji i Nauki. Następnie wnioskiem Naczelnika Wydziału Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa zwiększa się plan dochodów o kwotę 50 000,00 zł  
z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska przy jednoczesnym zwiększeniu planu wydatków 
Starostwa Powiatowego w Gryfinie (dysponent ZD) z przeznaczeniem na poprawę systemu 
odwodnienia dróg powiatowych poprzez remont i naprawę urządzeń kanalizacji deszczowej. 
Ponadto wnioskiem Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki zmienia  
się plany wydatków w kwocie 3 000,00 zł na udzielenie dotacji celowej na pomoc finansową 
dla Gminy Cedynia z przeznaczeniem na dofinansowanie wkładu własnego do projektu  
pn. „Polsko-Niemiecka Spartakiada Sportowa” złożonego przez Cedyński Ośrodek Kultury  
i Sportu.  

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt  
(5 za; 0 przeciw, 0 wstrz. się). 

 
Wideokonferencję opuścił Radny Jerzy Zgoda (5-1=4). 
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami 
Arkadiusz Durma. 
 
Ad 5 Informacja dotycząca realizacji i finansowania zadań z zakresu drogownictwa  
w 2022 r. oraz bieżące analizowanie problemów drogowych. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma przygotował materiały 
stanowiące załącznik nr 3. Naczelnik przedstawił informację dotyczącą realizacji  
i finasowania 11 zadań z zakresu drogownictwa w 2022 r. przez Powiat (tabela zawiera 
nazwę zadania i źródła jego finansowania). W tym zakończenie trzyletniej inwestycji 
„Przebudowa ulicy Krasińskiego w Gryfinie”, a także „Przebudowa drogi powiatowej  
nr 1401Z Chojna-Białęgi, na odcinku Czartoryja-Brwice”, „Poprawa dostępności do obiektów 
użyteczności publicznej w miejscowości Witnica, poprzez przebudowę ulicy Kościuszki”, 
„Przebudowa drogi powiatowej nr 1364Z Drzenin-Chwarstnica, na odcinku Drzenin-
Sobieradz”. Część środków pochodziła z byłego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, 
obecnie są to środki funduszu Marszałka Zachodniopomorskiego. W 2022 roku również 
Powiat realizował zadania drogowe wspólnie z gminami tj. Banie, Cedynia, Trzcińsko-Zdrój, 
Mieszkowice (szczegóły opisane w tabeli). Na koniec 2022 roku Powiat otrzymał informację, 
że są oszczędności w ramach Rządowego Funduszu Dróg, w ramach którego udało się jeszcze 
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zrealizować dwie inwestycje tj. „Remont drogi powiatowej Nr 1381Z Widuchowa-
Lubanowo, na odcinku o łącznej długości 1,2 km”, „Remont drogi powiatowej Nr 1387Z 
Chojna-Lisie Pole, na odcinku przejście przez m. Nawodna”. Łącznie w 2022 roku 
przebudowy i remonty nawierzchni dróg wykonano o długości 6,7 km. Koszt tych zadań 
pokazuje, że ogólnie zadania drogowe są bardzo drogie i stanowią spory wysiłek finansowy. 
Czasem pomysły zderzają się z realiami programowymi, założenia dotyczą dróg lokalnych  
a w wytycznych programowych każe się przebudowywać drogi dojazdowe do miejscowości 
na szerokość 5,5 metra, gdzie w większości przypadków jest to zbędne, niepotrzebne 
wydawanie pieniędzy. Niestety programy mają to do siebie, że nakazują nam wykonywanie 
inwestycji według przepisów, a te są jednoznaczne tzn. minimalna szerokość naszych dróg to 
5,5 metra w przypadku przebudowy. Natomiast jeśli chodzi o remont to zdarza się że możemy 
remontować trochę mniejsze szerokości. Często miejscowości są niewielkie i ruch pojazdów 
nie wymaga takiej szerokości. Do przekazanego materiału zostały dołączone zdjęcia 
inwestycji drogowych.  
 
Radna Aleksandra Zielińska powiedziała odnośnie przeprowadzonego remontu nawierzchni 
na ulicy Cmentarnej w Trzcińsku-Zdroju, przy okazji tego zadania oczekiwania były 
wyremontowania jeszcze zakrętu ulic Cmentarna - Aleja Wolności. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że zadanie 
realizowane było wspólnie z Gminą dotyczyło tylko pozostałości po przekopach na jezdniach, 
gdzie kiedyś wykonywane były roboty instalacyjne i w tym zakresie odtworzenie zostało 
wykonane z polbruku, co po czasie się pozapadało. Zakres prac był ustalony z Burmistrzem  
w ramach wspólnej inwestycji. Natomiast to, o czym mówi Pani Radna, dotyczy jednego  
z trzech projektów, który mamy przygotowany w ramach bezpieczeństwa ruchu drogowego. 
W tym zakresie Powiat składał wniosek do Wojewody o dofinansowanie tych zadań. W tej 
chwili Wojewoda kazał wybrać jedno z nich. Jednocześnie mówi się o tym, że te programy  
z zakresu bezpieczeństwa ruchu drogowego będą ogłaszane i prędzej czy później to 
zrealizujemy.  
 
Radna Aleksandra Zielińska dodała, że prace drogowe są bardzo drogie. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że materiały i 
wydobycie kruszywa są bardzo drogie. 
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że ma wątpliwość czy przebudowa ulicy 
Krasińskiego była dofinansowana z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, bo jak pamięta to 
było to z RPO? 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że to był 
Rządowy Fundusz. 
 
Radny Wojciech Długoborski powiedział, że jedynie 6,7 km przy 630 km dróg 
powiatowych to stanowi to około 1 procenta całości. To w takim tempie, co roku, daje nam 
zadań na najbliższe 100 lat. Przy czym dofinansowania mamy z różnych źródeł, z rządowego, 
wojewódzkiego, z Lasów Państwowych, samorządów gminnych, to dobrze byłoby rozdzielić 
liczby żeby można było ocenić ile środków pochodzi z budżetu powiatu, a ile  
z poszczególnych innych źródeł. Druga uwaga dotyczy artykułu pn. „Co na to władze 
powiatu”, do którego odsyła pana Naczelnika, ponieważ są tam uwagi dotyczące wykonania 
ulicy Krasińskiego, być może warto byłoby się odnieść do tych uwag prasowych. 
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Radny Tomasz Mirakowski zapytał, czy wszystkie inwestycje minionego roku zostały 
rozliczone, odebrane i zapłacone. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że wszystko 
zostało już zakończone i rozliczone. Następnie odniósł się do przekazanego komisji materiału 
– tabeli dotyczącej bieżącej informacji z zakresu działań na drogach powiatowych – 
przeprowadzone postępowania przetargowe. W okresie zimowym zajmujemy się w 
szczególności przydrożną zielenią, w tym zakresie zostały przeprowadzone dwa przetargi, 
które objęły cały teren powiatu w miejscach i zakresie jedynie najpilniejszych potrzeb. Koszt 
tych dwóch zadań to prawie 600 000 zł. W ramach przetargów rozstrzygnięte też zostały dwa 
duże zadania drogowe realizowane w ramach Polskiego Ładu II tj. „Poprawa jakości życia 
mieszkańców powiatu gryfińskiego, poprzez modernizację dróg powiatowych” – składa się z 
6 mniejszych inwestycji na łączną kwotę 13 712 085,87 zł modernizacja na długość 8 km. 
Drugie zadanie z Polskiego Ładu III „Poprawa jakości życia mieszkańców na terenach 
popegeerowskich, poprzez przebudowę drogi nr 1390Z, na odcinku przejście przez m. 
Krzymów”, na kwotę 4 373 623,13 zł. Prace się już rozpoczęły na tym zadaniu. Po zimie jest 
czas na naprawy ubytków w jezdniach - Remonty cząstkowe grysami i emulsją asfaltową 
dróg powiatowych w 2023 roku z podziałem na 4 zadania. Kwotę trzeba było zwiększyć, 
szacunkowe wyliczenia zostały przekroczone, łącznie 1 224 551,10 zł. Prace w północnej 
części powiatu zostały już wykonane, teraz zadanie będzie kontynuowane na południu 
powiatu. Rozpoczęły się prace koszenia traw w pasie drogowym na sieci dróg powiatowych 
na terenie powiatu gryfińskiego w latach 2023-2024 z podziałem na 4 zadania, łącznie 
645 421,61 zł. Obecnie Wydział jest w trakcie procedury przetargowej za zadanie pn. 
„Rozwój potencjału turystycznego powiatu gryfińskiego, poprzez budowę ciągu pieszo-
rowerowego na ul. Marii Konopnickiej w Cedyni”. Zadanie otrzymało dofinansowanie w 
ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich w naborze organizowanym przez DIROW. 
Tak się przedstawia sytuacja w zakresie inwestycji drogowych, z uwagi na zimowe 
utrzymanie i koszty pielęgnacji zieleni zaszła konieczność przesunięcia środków w ramach 
budżetu wydziału. Budżet musiał zostać zwiększony na zadania bieżące, jak utrzymanie 
bieżące bo działania w tym zakresie decydują o bezpieczeństwie na drogach, czasem nawet 
kosztem inwestycji. W ramach bieżącego utrzymania jest zieleń, koszenie, remonty 
cząstkowe. W planie jest ogłoszenie jeszcze dwóch przetargów na utrzymanie Gryfina oraz na 
nakładki na drogach wspólnie z gminami. 
 
Radny Tomasz Mirakowski zapytał, o długość ścieżek rowerowych pod opieką powiatu  
i czy w związku z tym, że turystyka rowerowa ma przyszłość czy planowana jest budowa 
kolejnych przez powiat. 
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że z racji 
działań drogowych mamy dosyć duże ograniczenia terenowe w zakresie wykonywania 
ścieżek rowerowych. Inna sprawa, że przy tylu kilometrach dróg powiatowych i potrzebach 
na nich, musimy bardziej skupić się na nawierzchniach dróg. Na ścieżki rowerowe zwykle 
dedykowane są programy, na ten moment takich nie ma. Na dzień dzisiejszy mamy 4-5 km 
ścieżek rowerowych pod swoją administracją, w gminie Trzcińsko-Zdrój i Gryfino. Naczelnik 
dodał, że przygotowany jest projekt na 1,5 km ścieżki w Moryniu w kierunku do Przyjezierza. 
Czekamy na ogłoszenie naboru na dofinansowanie. Dochodzi jeszcze sytuacja taka,  
że gdybyśmy za każdym razem mieli wkomponowywać ścieżkę w pasy drogowe 
musielibyśmy wykupywać grunty, co podnosi jeszcze bardziej koszty inwestycji.  Powiat ma 
nieco mniejsze możliwości w tym zakresie jak gminy czy województwo, dlatego też  
w zasobach powiat nie ma tak wielu ścieżek. 
 



9 

Radny Tomasz Mirakowski powiedział, że w porozumieniu z gminami można byłoby 
przygotować jakieś wnioski o dofinansowanie budowy ścieżek rowerowych łączących jeziora 
lub atrakcje turystyczne.  
 
Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma powiedział, że istnieje 
koncepcja ścieżek rowerowych w województwie zachodniopomorskim wyznaczająca cele  
w tym zakresie. Zadanie w Moryniu wpisuje się w tę sieć ścieżek, czekamy na ogłoszenie 
odpowiedniego programu z dofinansowaniem. 
 
Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński powiedział, że jest to ścieżka, o której mówił pan 
Naczelnik łącząca Moryń z trasą rowerową biegnącą od Trzcińska-Zdrój do Siekierek, o którą 
mocno dopominają się mieszkańcy. Niemniej jednak jest to jedna z kilku ścieżek, które będą 
realizowane w kolejnych latach na podstawie porozumienia, na którego zawarcie Rada 
Powiatu wyraziła zgodę (Partnerstwo Powiatu Gryfińskiego) w ramach partnerstwa gminy  
i powiat będą budowały swoje odcinki ścieżek rowerowych, już istnieje wstępny plan. 
Zadania te zgrywają się z wyznaczonym kręgosłupem głównych ścieżek zaprojektowanych  
i budowanych przez Urząd Marszałkowski z dofinansowaniem i przy współpracy gmin. 
Oprócz tego kilka dni temu w Starostwie odbyło się spotkanie zorganizowane przez Urząd 
Marszałkowski dotyczące analizy koncepcji kolejnego etapu budowy ścieżek  
w województwie zachodniopomorskim.  Rozpatrywana jest budowa ścieżek, które miałyby 
przebiegać przez Gminę Gryfino i Stare Czarnowo, które łączyłyby się ze ścieżką rowerową 
przebiegającą, która łączy Gryfino z miejscowością Banie, wychodziłaby z miejscowości 
Chwarstnica dochodząc do już wybudowanej ścieżki, dalej przez Sobieradz w dwóch 
odnogach w kierunku Żelisławca a druga starym torem kolejowym szłaby w kierunku Pyrzyc. 
Jest to na etapie planowania, wariantów i koncepcji. 
 
Wideokonferencję opuścił Naczelnik Wydziału Zarządzania Drogami Arkadiusz Durma. 
 
Ad. 6 Sprawy różne, informacje, wolne wnioski.  
 
Przewodniczący komisji Hubert Andrych na mocy art. 45 ust. 3 ustawy z dnia  
7 października 2022 r. o zmianie niektórych ustaw w celu uproszczenia procedur 
administracyjnych dla obywateli i przedsiębiorców z dniem 10 listopada 2022 r. zmianie 
uległo brzmienie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 
rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, 
innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych. Znowelizowany 
przepis otrzymał brzmienie „O zdalnym trybie obradowania decyduje organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego albo inny organ działający kolegialnie, w głosowaniu 
jawnym”. Przewodniczący poinformował, że w przypadku obradowania w czerwcu 2023 r. 
przez komisję w trybie zdalnym, należałoby podjąć uchwałę Komisji w tym zakresie i poddał 
pod głosowanie projekt uchwały Komisji Budżetu i Gospodarki w sprawie przeprowadzenia 
posiedzenia komisji z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość  
(w czerwcu 2023 r.): 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt  
(3 za; 0 przeciw, 1 wstrz. się). 

 
Uchwała nr 7/2023 Komisji Budżetu i Gospodarki Rady Powiatu w Gryfinie z dnia  
26 maja 2023 roku w sprawie przeprowadzenia posiedzenia komisji z wykorzystaniem 
środków porozumiewania się na odległość został przyjęta większością głosów. 
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Na tym 52 posiedzenie Komisji Budżetu i Gospodarki zakończono o godz. 11.20. 
 

Protokół sporządziła: 
 
Dominika Konopnicka 
 Przewodniczący Komisji 
 

 Hubert Andrych 


